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Impuls 
 

Impuls wonen 
 Webpagina: 4 Pagina boekwerk: 8 
 
Vraag 
Voor de ontwikkeling van het stationsgebied krijgt de gemeente middelen uit de Woondeal. Hoeveel is daar 
precies voor geraamd? En komt dat dan bovenop de 3,5 miljoen van de gemeente en 1,5 miljoen van de 
provincie?  
 
Antwoord 
Ja in totaal is € 10 miljoen berekend als zijnde de onrendabele top voor de realisatie van de 672 woningen. Het 
ministerie van BZK draagt € 5 miljoen bij en de gemeente € 3,5 miljoen en de Provincie Gelderland € 1,5 miljoen. 
 

 
 

 Webpagina: 4 Pagina boekwerk: 8 
 
Vraag 
Kunt u nader uitleggen wat u precies verstaat onder ‘de forse onrendabele top’? En is die definitie bij elk project 
hetzelfde? 
 
Antwoord 
In principe is dat het deel van de kosten dat niet kan worden gedekt uit de opbrengst van de grond en/of  
opbrengstwaarde van de woning. Opbrengstwaarde woning is of de huurwaarde of de verkoopwaarde. 
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Vraag 
1. Ik zie nergens terug waar opgeschorte huurgelden worden verrekend cq weggeboekt.(sportvelden,stadion 

etc) 
2. Voor culturele instellingen is een noodfonds om tekorten op te vullen (2.4m) voor horeca ed niet. Hier is 

alleen gekozen voor opvulling van de openbare ruimte. Waarom is dat? 

 
Antwoord 

1. Het opschorten van huurbetalingen leidt niet tot “verlies” voor de gemeente. Dit gebeurt pas  wanneer 
huren worden kwijtgescholden of niet geïnd kunnen worden omdat de huurder failliet is.  We gaan in 
gesprek met individuele huurders, die vanwege de coronacrisis in de problemen zijn gekomen. 

2. Vraag 2 is geen technische vraag; deze vraag kan in de gespreksronde worden gesteld. 
 

 
 

Impuls domein Cultuur 
 Webpagina: 4 Pagina boekwerk: 8 
 
Vraag 
Vanuit de impulsgelden cultuur en het multiplier effect vroeg ik me af hoe groot / reëel de kansen zijn op 
matchingsgelden vanuit provincie, Rijk en Europa? 
Is het zo dat als wij het bedrag verhogen, er dan ook meer matching mogelijk zal worden? 
 
Antwoord 
Cultuur is een gedeelde verantwoordelijkheid van alle overheden: lokaal, provinciaal, en rijk. De matching komt 
tot stand in overleg tussen het rijk, IPO (provincies), VNG (gemeenten), en stedelijke regio’s. Het rijk heeft voor 
de uitwerking van de steun in 2020 matching door de lagere overheden (provincie en gemeente) verplicht 
gesteld. Het bedrag voor het overbrugging- en herstelfonds voor cultuur, zoals opgenomen in de begroting is 
een schatting. Dit bedrag is niet voldoende om de cruciale culturele infrastructuur in stand te houden, maar 
biedt mogelijkheden om ook voor 2021 afspraken te gaan maken met provincie en rijk. Ons eigen commitment 
weegt daarbij nadrukkelijk mee in de bereidheid van andere overheden om hun steun toe te zeggen. We 
verwachten dat het overbrugging en herstelfonds voor cultuur voldoende is, maar de omstandigheden blijven 
onzeker. Verhoging van dit bedrag betekent daarbij niet automatisch dat er meer matching mogelijk is. 
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Op basis van de huidige inzichten verwachten wij dat de culturele infrastructuur bij continuering van de 
spelregels voor de 1,5 meter samenleving ook in 2021 en 2022 geen sluitende exploitatie zullen hebben. De te 
realiseren omzet uit ticketverkoop, nodig voor een sluitende exploitatie, is in zo’n scenario niet haalbaar. Deze 
instellingen worden in 2020 (en misschien in 2021) voor de terugval van inkomsten gecompenseerd door 
generieke rijksmaatregelen en de Rijksbijdrage ondersteuning (vitale) regionale infrastructuur, met matching 
door Provincie en gemeente. 
 
Vraag 
Welke inkomsten vallen onder deze exploitatie, alleen de recettes uit kaart verkoop of zijn er nog andere 
bronnen die gecompenseerd worden? 
 
Antwoord 
De compensatie vanuit het rijk is geregeld via een subsidieregeling van het Fonds Podiumkunsten, voor de 
podia van Doornroosje en Schouwburg en Vereeniging. Via het Filmfonds heeft LUX compensatie ontvangen. In 
de regelingen is beschreven wat behoort tot inkomsten. Uitgangspunt voor de compensatie is het gemiddelde 
verlies aan inkomsten over de jaren 2017 en 2018. Via een rekenmodel wordt de maximale toe te kennen 
subsidie berekend. Gedetailleerde informatie is te vinden op de website van het fonds podium kunsten en het 
filmfonds. 
 
In de regeling van het fonds podiumkunsten staat hierover het volgende:  
Het gaat om publieksinkomsten; en overige inkomsten, zijnde: 

1. directe opbrengsten in de vorm van sponsorinkomsten en overige inkomsten; 
2. indirecte opbrengsten; en 
3. overige bijdragen. 

Onder eigen inkomsten worden in elk geval niet begrepen de volgende baten: 
• subsidies die zijn verstrekt door een bestuursorgaan; 
• overige bijdragen uit publieke middelen; 
• rentebaten; 
• bijdragen in natura; 
• kapitalisatie van vrijwilligers; 
• waardering vrijkaarten; en 
• overige baten die geen relatie hebben met cultureel ondernemerschap 

 
 
 

Impuls domein lokale binnenstad 
 Webpagina: 4 Pagina boekwerk: 10 
 
Vraag 
Er komt een extra investering voor de binnenstad (2.000) en er wordt geld vrijgemaakt in de 
programmabegroting voor een extra impuls binnenstad (250). Bij beiden wordt verwezen dat er voor de 
invulling en concrete besteding van het geld een “nieuwe en ambitieuze actieagenda” komt. Wordt hier 
dezelfde actieagenda bedoelt en ligt daarmee de investering (2.000) en de impuls (250) in het verlengde van 
elkaar of worden dit twee aparte plannen met aparte focuspunten?   
 
Antwoord 
Deze liggen inderdaad in elkaars verlengde, het actieplan wordt de lijn waarlangs de investeringen 2.000 en de 
impulsgelden 250 gaan worden besteed. 
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Programma Bestuur & Organisatie 
 

 Webpagina: 15 Pagina boekwerk: 18 
 
Vraag 
Er wordt onderzoek gedaan naar nieuwe middelen om, gelet op de beperkingen als gevolg van de coronacrisis, 
vorm te geven aan het horen van mensen, ook met oog op de periode na de crisis. Aan welke middelen wordt er 
gedacht?  
 
Antwoord 
Wij denken aan de volgende nieuwe middelen: telefonisch horen, online horen en het vragen van een 
schriftelijke reactie. 
 

 
 

 Webpagina: 18 Pagina boekwerk: 20 
 
Vraag 
Wat valt er precies onder de post ‘democratische rechten’?  
 
Antwoord 
De toelichting is te lezen op bladzijde 14 van 277 van de webversie van de Stadsbegroting 2021 
( openklikken: Ambitie:  We zetten de Nijmegenaar centraal in onze dienstverlening => en vervolgens 
Doel: We zorgen dat de Nijmegenaar gebruik kan maken van zijn of haar democratische rechten. ) 
 

 
 

 Webpagina: 20 Pagina boekwerk: 21 
 
Vraag 
De externe inhuur is sinds 2017 aanzienlijk hoger dan de jaren ervoor: in 2016 nog 5,7 %, in 2017 11,3 % en in 
2018 en 2019 tevens rond de 10 %. Welke verklaring heeft het college hiervoor? 
 
Antwoord 
De kosten van externe inhuur zijn sinds 2015 redelijk stabiel en bedragen jaarlijks rond de 11% van de 
beschikbare loonsom (zie de jaarlijkse stadsrekeningen). In de stadsbegroting staat alleen het budget wat apart 
is begroot voor inhuur opgenomen. Voor de overige inhuur komt de financiële dekking uit de vacatureruimte en 
de planexploitaties. 
Bij de 100.000+ gemeenten in Nederland bedroeg het percentage voor externe inhuur in 2018 nog  21,4% van de 
loonsom. In 2019 was dat gedaald naar 18,8%. De gemeente Nijmegen blijft ruim onder dat percentage. 
 

 
 

 Webpagina: 19 Pagina boekwerk: 20 
 
Vraag 
Versterking van de regionale samenwerking voorziet een financiële verhoging van € 1,50 naar € 3,50 per 
inwoner met ingang van 2021. Waar is die verhoging op gebaseerd? 
 
Antwoord 
De verhoging van de bijdrage wordt zoals in de begroting is te lezen veroorzaakt door versterking van de 
regionale samenwerking van het GO Arnhem Nijmegen. In dit najaar zal  uw raad een voorstel ontvangen waarin 
de doelen van deze versterking en de benodigde middelen nader uitgewerkt zijn. 
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Vraag 
Externe inhuur is nog steeds stijgende. Is er een overzicht waar de externe inhuur voor wordt ingehuurd,  voor 
welke gemeentelijke onderdelen en de duur van de inhuur? 
 
Antwoord 
De uiteindelijk kosten van de externe inhuur zijn sinds 2015 op jaarbasis redelijk stabiel en bedragen jaarlijks 
rond de 11% van de beschikbare loonsom (zie de jaarlijkse stadsrekeningen). 
De motivatie om in te huren komt voort uit een aantal verschillende behoeften m.b.t. de dagelijkse continuïteit 
van de bedrijfsvoering. De duur van de inhuur varieert erg en is verbonden aan de verschillende specifieke 
behoeften.   

• Projecten waarvoor we intern niet over de noodzakelijke capaciteit of kwaliteiten beschikken (veelal in 
de fysieke sector); 

• Reguliere flexibele schil omdat werkzaamheden dagelijks in omvang fluctueren; 
• Vervanging bij ziekte of onverwachte tijdelijke pieken in de werkzaamheden; 
• Seizoensgebonden werkzaamheden (bv Triavium en de stedelijke speeltuinen). 

Zoals in de stadsrekening 2019 verwoord gaat bijna 50% van de uitgaven voor flexibele arbeid naar projecten in 
de fysieke sector (inclusief archeologie). Dit was een tendens die ook al in 2018 werd gesignaleerd. In eerdere 
jaren was de verdeling wat verdeelder en werd er bijvoorbeeld meer ingehuurd bij de afdelingen Zorg en 
Inkomen, Publiekszaken en Financiën.   
 

 
 

 Webpagina: Pagina boekwerk:  
In het verleden publiceerde de gemeente alle aangevraagde/verleende vergunningen openbaar via de Brug. 
Deze zijn nu alleen nog te vinden via de website overheid.nl 
 
Vraag 
Zijn er meerkosten te verwachten als deze weer in De Brug gepubliceerd gaan worden en zo ja hoe hoog zijn 
deze kosten? 
 
Antwoord 
Als we alle aangevraagde/verleende vergunning weer openbaar zouden maken via de Brug, kost dat ongeveer 
€20.000,- extra per jaar. De precieze kosten zijn afhankelijk van het aantal publicaties.   
 

 
 

Programma Economie en Toerisme 
 

 Webpagina: 41 Pagina boekwerk:  
Er staat “We investeren in de toegankelijkheid van de haven.” 
 
Vraag 
Op welke manier wordt de haven toegankelijker gemaakt? 
 
Antwoord 
We willen de haven toegankelijker maken voor schepen. Dit doen we door te baggeren waardoor de vaargeul 
dieper wordt. 
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 Webpagina: 40 Pagina boekwerk: 25 
Er staat als doel: “We versterken ons evenementenklimaat en stimuleren evenementen die bijdragen aan het 
profiel van onze stad.” 
 
Vraag 
a. Zijn er concrete ideeën of besluiten hoe het evenementenklimaat gaat worden versterkt? Zo ja, welke zijn 

dat? Zo nee, hoe en wanneer komt de uitwerking van dit doel? 
b. Wat is (m.b.t. evenementen) de beschrijving van ‘het profiel van onze stad’? 
 
Antwoord 

a. Ons evenementenbeleid is vastgesteld met Event Full, en is faciliterend van aard. Dat betekent dat we 
vanuit diverse programmalijnen nadenken over de waarde van evenementen. Evenementen kunnen 
onze citymarketing versterken, maar ook bijvoorbeeld ons culturele of sportieve profiel.  
De gemeenteraad heeft diverse voortgangsmeldingen van ons evenementenbeleid ontvangen in het 
recente verleden. Momenteel zijn we vooral met partijen in gesprek over de effecten van corona op het 
evenementenklimaat in onze stad, en over welke invloed wij als gemeente hebben op de sector als er 
weer meer evenementen kunnen plaatsvinden. In het kader van corona zelf hebben we diverse 
corona-proof initiatieven van organisatoren facilitair en financieel gesteund.  
 

b. De tekst onder hoofdstuk 2 ambitie uit Event Full sluit eigenlijk nog steeds naadloos aan op onze 
huidige citymarketingsstrategie. In Event Full staat bijv. dat we met “onze evenementen de identiteit 
en sterke kanten van Nijmegen benadrukken en uitdragen”, dat dit vooral gaat om “onze oude 
geschiedenis en kennisstad”. Dat komt overeen met onze citymarketing “old city, young vibe”. 

 
 
 

 Webpagina: 46 Pagina boekwerk: 27 
Van de middelen in de Impuls lokale economie wordt 100.000,- euro ingezet als bijdrage voor een regionale 
skills hub. 
 
Vraag 
Wanneer is deze hub ontwikkeld en in werking? Hoe draagt deze concreet bij aan de impuls voor de lokale 
economie?  
 
Antwoord 
De mogelijkheden voor een Skills Hub, voor de regio Arnhem – Nijmegen,  worden op dit moment door een 
kwartiermaker onderzocht met als doel te komen tot een business case. De verwachting is dat de input om te 
komen tot een business case eind dit jaar klaar is en dat we in Q1 en Q2 bezig zijn met de feitelijke casus. Als dit 
een positief beeld geeft, zullen we daarna, naar verwachting Q3 bezig zijn met de opstart van de hub. 
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Democratiefestival: Er wordt jaarlijks 150K gereserveerd voor het Democratiefestival.  
 
Vraag 

a. Wij begrepen dat dit festival eens per 2 jaar georganiseerd wordt, klopt dat?  
b. Wat zijn de totale kosten voor het festival en wie draagt wat bij? 

 
Antwoord 

a. De definitieve plannen voor het Democratiefestival zijn nog onbekend. Wij gaan er vanuit dat dit 
festival jaarlijks in Nijmegen plaats gaat vinden en op basis daarvan is de begroting gebaseerd.  

b. De totale kosten voor het festival liggen hoger. Het exacte bedrag weten wij niet. De begroting die bij 
de raad voorligt, is gebaseerd op een drietal elementen. Ten eerste zijn wijzelf inhoudelijk betrokken 
bij het festival (in bijv. de stuurgroep) en willen wij het festival in Nijmegen faciliteren. Ten tweede 
willen wij – in samenwerking met de provincie – het festival financieel ondersteunen. Ten derde willen 
wijzelf ook programmaonderdelen verzorgen in overleg met de organisatie. Daarvoor zijn deze 
bedragen gereserveerd.  
Wij willen graag meewerken aan de groei van dit festival tot een toonaangevend en uniek evenement. 
De basis is daarvoor gelegd, maar het is in onze ogen een meerjarig traject.   

 
 
 

 Webpagina: 46 Pagina boekwerk: 28 
 
Vraag 
Er staat dat de bezuiniging, het innen van toeristenbelasting bij AirBnB’s, alleen haalbaar is als de 
coronamaatregelen niet meer van kracht zijn.  Waarom is dat zo? 
 
Antwoord 
Het gaat hier niet om een bezuiniging, maar om het realiseren van meer inkomsten als gevolg van het 
toenemend aantal overnachtingen in de stad én door te onderzoeken of we ook bij Airbnb’s toeristenbelasting 
kunnen gaan heffen. Als gevolg van de coronacrisis blijft het aantal overnachtingen echter sterk achter, 
waardoor we de begrote inkomsten niet kunnen realiseren. 
 

 
 

 Webpagina: 47 Pagina boekwerk: 29 
 
Vraag 
Bij de tabel met indicatoren op pag. 29 zien we o.a. het gemiddelde aantal banen van de benchmark.  

a) Welke steden vallen onder deze benchmark?  
b) Is de benchmark voor de gehele tabel hetzelfde?  

 
Antwoord 

a) De benchmarksteden zijn Groningen, Enschede, Arnhem, Nijmegen, Leiden, Tilburg, Eindhoven en 
Maastricht  

b) Als er een benchmark vermeld wordt, is dat het gemiddelde van deze steden. 
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 Webpagina: 47 Pagina boekwerk: 29 
 
Vraag 
In Nijmegen berekenen we toeristenbelasting à 2,86 Euro per nacht per persoon in een hotel of pension en 0,75 
euro per nacht per persoon op een camping of in een recreatiegebouw. Wat zijn de tarieven in de benchmark 
steden van de toeristenbelasting? 
 
Antwoord 
Wij zitten met deze tarieven net onder het gemiddelde van alle gemeenten in Nederland waar 
toeristenbelasting wordt geheven (zie de Atlas van lokale lasten, blz. 93). 
De tarieven in de benchmark steden zijn: 

Benchmarkstad tarief 2020 in €  
Groningen 3,70 
Enschede 1,30 
Arnhem 2,00 
Leiden 2,50 
Tilburg 3,90 
Eindhoven 3,50 
Maastricht 4,21 

 

 
 

 Webpagina: 47 Pagina boekwerk: 29 
 
Vraag 
Bij de tabel met indicatoren op pag. 29 zien we het aantal banen per 1.000 inwoners weergegeven. In vorige 
begrotingen en stadsrekeningen zagen we altijd het totaal aantal banen in Nijmegen (absolute aantallen). Voor 
de vergelijking zouden we nu ook graag de absolute aantallen willen zien voor de jaren 2012 t/m 2019. 
 
Antwoord 

2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 

99.640 98.260 97.420 97.540 96.830 97.870 101.240 103.700 
Bron: PWE-Gelderland, 2019. 
 

 
 

 Webpagina: 47 Pagina boekwerk: 29 
 
Vraag 
Bij de tabel met indicatoren op pag. 29 zien we het leegstandspercentage voor winkels en winkelgebieden 
stadsbreed. In vorige begrotingen en stadrekeningen zagen we altijd het percentage voor de binnenstad en 
winkelcentrum Dukenburg apart vermeld. Voor de vergelijking zouden we nu ook graag de percentage voor de 
binnenstad en winkelcentrum Dukenburg apart zien voor de jaren 2012 t/m 2019. 
 
Antwoord 

jaar Nijmegen-Centrum Dukenburg 
2012 8,1% 3,3 
2013 9,3 4,0 
2014 8,7 9,7 
2015 10,5 9,8 
2016 9,0 10,9 
2017 7,5 8,5 
2018 12,7 6,0 
2019 6,2 13,0 
2020 9,6 16,6 

bron: Locatus 

 
Betreft percentage zgn. Zuivere detailhandelsleegstand per begin van het jaar,  
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 Webpagina: 40 Pagina boekwerk: 25 
 
Vraag 
Eén van de ambities is “het stimuleren van de start en groei van bedrijven in een sterk economisch ecosysteem, 
met name in de kansrijke Nijmeegse sectoren”. Welke sectoren zijn dit specifiek?   
 
Antwoord 
In de economische visie zijn de volgende kansrijke groeisectoren geïdentificeerd: health & high tech, logistiek, 
MKB/zakelijke dienstverlening, waaronder ICT. Daarnaast zetten we met ons accountmanagement in op de 
ondernemers in de Binnenstad, vrijetijdseconomie, circulaire en de creatieve sector. Ook onderhouden we 
actief de contacten met de  grote werkgevers in de stad.   
 

 
 

Programma Welzijn, Wijkontwikkeling en Zorg 
 

 Webpagina:  Pagina boekwerk:  
 
Vraag 
In de laatste jaren is er in de raad veelvuldig gesproken over de tippelzone en de toekomst hiervan. Er wordt nu 
gewerkt aan een nieuw beleid (okt/nov 2020 naar de raad). Hierover is de begroting niets terug te vinden, 
misschien omdat dit te gedetailleerd is.  
Is er sprake van een verandering van het bestaande budget en/of waarvoor dit budget wordt aangewend in de 
komende jaren? 
 
Antwoord 
Vrouwen werkzaam op de tippelzone vormen een  kwetsbare groep waarvoor we ons willen inzetten. Er wordt 
nu gewerkt aan een Plan van Aanpak om op termijn te kunnen komen tot sluiting van de tippelzone. 
Verwachting is dat  dit  Plan van aanpak oktober/november gereed is. In het Plan zal ook een raming van kosten 
worden opgenomen. Er zal geen sprake zijn van wijziging van budget. Onze inschatting is dat de aanpak vanuit 
reguliere budgetten kan worden gerealiseerd. 
 

 
 

 Webpagina: 271 Pagina boekwerk: 150 
 
Vraag 
Zijn de effecten van het onlangs aangenomen beleidskader ‘Ruimte voor Ontmoeting’ al verwerkt in de 
begroting? In het beleidskader is opgenomen dat de opbrengst van de sluiting van wijkaccommodaties 
terugvloeit naar subsidies voor bewoners. Op welke wijze zal dit in de begroting worden opgenomen? 
 
Antwoord 
In de begroting 2020-2023 is op pagina 38 opgenomen: Het jaarlijkse bedrag dat hiermee vrij gemaakt kan 
worden, zetten wij in voor het stimuleren van initiatieven in de wijk, verbeteren van bestaande wijkcentra en 
verhuizen van activiteiten/groepen naar alternatieve locaties van de gemeente of van private partijen.  
Omdat de eventueel gerealiseerde besparingen binnen het programma blijven, hoeft het niet in de 
begrotingscijfers verwerkt te worden. Uw raad zal periodiek worden geïnformeerd over de transformatie van de 
wijkaccommodaties. 
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 Webpagina: 271 Pagina boekwerk: 150 
 
Vraag 
Hoeveel subsidie is er nu beschikbaar voor activiteiten van bewoners in de wijk? 
 
Antwoord 
Voor activiteiten voor bewoners in de wijk is er een subsidiebudget van € 572.615 beschikbaar in 2021. Dit 
budget is verdeeld over de 9 stadsdelen. Bewoners(groepen/organisaties) kunnen hier een beroep op doen als 
zij een activiteit willen organiseren die de sociale cohesie en leefbaarheid bevordert. 
 

 
 

 Webpagina:  Pagina boekwerk: 
 
Vraag 
De doorbraakaanpak kan het CDA niet terugvinden in de stadsbegroting. Wat zijn de resultaten en wat is het 
vervolg / wat staat er gepland / hoeveel gezinnen denken we te kunnen helpen / begroot voor de komende 
jaren? 
 
Antwoord 
De doorbraakaanpak is een van de maatregelen in het kader van het interventieplan. In de 
voortgangsrapportage van het interventieplan, deze is op 8 september jl vastgesteld door het college, is de 
stand van zaken terug te lezen.  
  
Vanaf de start van het doorbraakteam sinds 1 maart 2019 zijn er in totaal 123 casussen aangemeld. Hiervan zijn 
er 77 opgepakt door het doorbraakteam. In totaal is er nu bij 40 casussen door het doorbraakteam een 
maatwerkplan uitgevoerd. De andere maatwerkplannen zijn in de maak. De overige aanmeldingen konden met 
een advies of korte actie verder opgepakt worden buiten het kader van de Doorbraakaanpak. Over de plannen 
van 2019 en 2020 berekenden wij een gemiddelde besparing van € 24.000 per plan. In 2019 was het gemiddelde 
26.000. Aanmelders en inwoners die we spraken in de evaluatie zijn erg positief over het doorbraakteam en het 
resultaat na de interventie. 
  
Door het trainen van verschillende medewerkers wordt gewerkt aan het gemeentebreed uitrollen van de 
doorbraakaanpak. De doorbraakaanpak is a-structureel opgenomen in de begroting 2020 in het programma 
Wijken, Welzijn en Zorg onder het taakveld Geëscaleerde Zorg 18-. In 2021 wordt de doorbraakaanpak 
gecontinueerd, de kosten voor 2021 zullen volgend jaar verwekt worden in de begroting.  
  
Op 4 november wordt voor de gemeenteraad een toelichting gegeven op de doorbraakaanpak. 
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 Webpagina: 58 Pagina boekwerk: 33 
 
Vraag 
Mijn wijkplan.nl in 2019 zijn er 130 aanvragen ingediend, in 2018 waren dit er nog 150. Bij de 
verantwoordingstekst staat: Aantal door bewoners ingediende ideeën op ‘mijn wijkplan’ en aantal uitgevoerde 
bewonersideeën ‘mijn wijkplan’ Niet meegerekend zijn ideeën die namens bewoners door een medewerker van 
de gemeente geplaatst zijn.  
Vraag: hoeveel aanvragen zijn dat er geweest en waarom worden deze niet meegeteld? 
 
Antwoord 
In 2019 zijn er 5 projecten geplaatst op mijnwijkplan door de wijkregisseur namens bewoners. Dit had meerdere 
redenen hebben, zoals omdat de bewoner niet genoeg digitaal vaardig was of omdat het namens een stichting 
geplaatst werd zoals de tulpen aan de Waalkade van de vrienden Albany en omdat het niet perse bewoners van 
de wijk zijn, maar het wel draagvlak heeft in de wijk. 
 
Als de wijkregisseur het idee namens een bewoner plaatst wordt het idee cijfermatig geregistreerd als een idee 
van de gemeente. Daarom is het in de cijfers niet meegenomen. 
 

 
 

 Webpagina: 62 Pagina boekwerk: 36 
 
Vraag 
Naar aanleiding van tabel indicatoren pagina 36. Jeugdzorg met verblijf: 
Heeft het sluiten van de Hoenderloogroep effecten gehad op de plaatsingsmogelijkheden voor jeugdzorg met 
verblijf? 
Is er sprake van een wachtlijst? 
 
Antwoord 
Neen. De sluiting van de Hoenderloogroep heeft niet geleid tot wachtlijsten. Gelukkig werden jaarlijks niet veel 
Nijmeegse kinderen geplaatst in Hoenderloo.  Het zorglandschap is sterk in beweging en het lukt redelijk om 
alternatieven te vinden voor dit soort terreinvoorzieningen. Met de sluiting van Kop van Deelen zijn ook minder 
plekken beschikbaar voor Jeugdzorg Plus.  Ook hier geldt dat Nijmeegse kinderen nu naar andere Jeugdzorg 
Plus locaties gaan (binnen Pluryn of bij andere zorgaanbieders).   
 

 
 

 Webpagina: 57 Pagina boekwerk: 32 
 
Vraag 
Vraag nav de onderste bullet over schuldhulpverlening: 
Wordt er in deze begroting al rekening gehouden met de begeleidingstrajecten van mensen die uit de 
schuldhulpverlening komen, dus met nazorg? 
 
Antwoord 
De nazorg wordt verleend na een geslaagd minnelijk traject. Na ongeveer een half jaar wordt er contact 
opgenomen, dit gebeurt vanaf 2017 tussen de 170 à 200 keer per jaar. Daarnaast wordt er nazorg geboden na 
trajecten vroegsignalering. Beide nazorgactiviteiten worden uitgevoerd door bureau Schuldhulpverlening en 
daarvoor  is capaciteit bij bureau Schuldhulpverlening. 
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Programma Werk en inkomen 
 

 Webpagina: 75 Pagina boekwerk:  
“We verlenen subsidie aan De Voedselbank en de Kledingbank zodat zij in schrijnende gevallen hulp kunnen 
bieden.” 
 
Vraag 
Er zijn meer Nijmeegse organisaties die hulp bieden in schrijnende gevallen. Vanwege Corona hebben ze het 
extra druk en lopen tegen hun financiële grenzen aan, waardoor extra subsidie van gemeente Nijmegen nodig 
is.  Is er ruimte begroot voor dit soort verzoeken binnen de begroting van werk en inkomen voor 2021?  
 
Antwoord 
Het verlenen van subsidie aan de Voedselbank en de Kledingbank voor hulp in schrijnende gevallen is algemeen 
beleid en geen maatregel i.v.m. corona. Voor de coronaperiode hebben we aparte maatregelen getroffen welke 
gelden tot het einde van het jaar. Uit bestaande middelen is dit jaar geld vrij gemaakt voor tweemaal een 
noodsubsidie aan de Vincentiusvereniging. Er zijn geen extra gelden voor subsidies vrijgemaakt voor 2021. 
 

 
 

 Webpagina: 75 Pagina boekwerk: 
“We stimuleren parttime en tijdelijk werk door kandidaten inzicht te geven in de financiële gevolgen van werk, 
een soepele overgang vanuit de bijstand naar een eigen inkomen te bieden en het inschrijven bij 
uitzendbureaus te stimuleren.” 
 
Vraag 
Hoe wordt dit inzicht geven in de financiële gevolgen van werk concreet vorm gegeven? Wie voert dit uit en 
waar? 
 
Antwoord 
De klantmanagers en inkomensconsulenten bij afdeling Zorg & Inkomen zorgen ervoor dat de inkomsten uit 
werk naast de uitkering op een passende wijze worden verrekend met de uitkering. Dit gebeurt in overleg met 
de uitkeringsgerechtigde. Voor mensen met wisselende inkomsten starten wij met de pilot ‘Huishoudboekje’, 
zodat veranderingen niet voor problemen met de verrekening zorgen. Mensen die starten met (deeltijd) werk 
worden benaderd door de Sociaal Raadslieden in het kader van de toeslagencheck, zodat ook problemen met 
toeslagen worden voorkomen. 
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 Webpagina: 76 Pagina boekwerk: 37 
“We gaan in 2021 concreet aan de slag met het volgende: 
We stimuleren deeltijdwerk door uitkeringsgerechtigden met wisselende inkomsten financiële stabiliteit te 
bieden met het 'Huishoudboekje'.:.” 
 
Vraag 
Wat houdt het ‘Huishoudboekje’ concreet in? En hoeveel mensen kunnen daaraan in 2021 deelnemen? 
 
Antwoord 
Het huishoudboekje is een innovatieve manier van inkomstenverrekening. De deelnemer ontvangt maandelijks 
het afgesproken bedrag, in de basis is dit voor deeltijdwerkenden de toepasselijke bijstandsnorm. De inkomsten 
uit werk worden op een derdenrekening verrekend met de bijstandsuitkering. Via de app of via de papieren route 
ziet de deelnemer de inkomsten, uitgaven en de balans.  
Gedurende de pilot kunnen 25 mensen deelnemen. We staan vooraan in de ontwikkeling van de applicatie en 
voordat we deze voor een grotere groep beschikbaar kunnen maken is het belangrijk dat hij probleemloos loopt.  
 

Gemeente     
€ uitkering  Het Huishoudboekje  Deelnemer 
  Derdenrekening met buffer  € vast bedrag op eigen rekening 
Werkgever 
€ loondienst 

 Verrekent inkomsten met de 
uitkering 

  

  
 

 

 Webpagina: 80 Pagina boekwerk: 39 
Het minima busabonnement is vanaf 1 januari 2020 van kracht. In het eerste kwartaal van 2020 is ruim € 0,5 
miljoen uitgegeven. In verband met corona zijn er geen nieuwe aanvragen geweest in het tweede kwartaal. De 
ervaring leert dat nieuwe minimaregelingen in de loop der jaren in populariteit toenemen 
 
Vraag 
Welke criteria zijn van toepassing voor het minima busabonnement? Wanneer komt iemand met een laag 
inkomen daarvoor in aanmerking? 
 
Antwoord 
De volgende criteria zijn van toepassing: 

• Woonachtig in Nijmegen 
• 18 jaar of ouder 
• Geen recht op het studentenreisproduct van DUO 
• Geen inwoner van het AZC 
• Inkomen tot maximaal 130% (bedragen zijn opgenomen in de beleidsregels inkomensondersteuning 

participatiewet) 
 

 

 Webpagina: 74 Pagina boekwerk: 37 
 
Vraag 
Er staat als doel: “We willen uitkeringsgerechtigden met een relatief grote afstand tot de arbeidsmarkt meer 
kans geven op duurzaam betaald werk.” 
Wordt ‘duurzaam’ hier louter bedoeld als ‘voor langere tijd’. Zo nee, wat wordt er dan bedoeld? 
 
Antwoord 
Duurzame uitstroom definiëren wij zoals vastgesteld door de auditcommissie: “Percentage mensen dat 6 
maanden na uitstroom uit de bijstand door werk niet opnieuw ingestroomd is”. 
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 Webpagina: 76 Pagina boekwerk: 38 
‘We stimuleren deeltijdwerk door uitkeringsgerechtigden met wisselende inkomsten financiële stabiliteit 
te bieden met het 'Huishoudboekje.’ 
 
Vraag 
Kunt u mij in een concreet voorbeeld schetsen hoe dit werkt? 
 
Antwoord 
Het huishoudboekje is een innovatieve manier van inkomstenverrekening. De deelnemer ontvangt maandelijks 
het afgesproken bedrag, in de basis is dit voor deeltijdwerkenden de toepasselijke bijstandsnorm. De 
inkomsten uit werk worden op een derdenrekening verrekend met de bijstandsuitkering. Via de app of via de 
papieren route ziet de deelnemer de inkomsten, uitgaven en de balans.  
 
Angst voor en problemen bij de verrekening van inkomsten en eerdere negatieve ervaringen met deeltijd werk 
is belemmerend in het aannemen van deeltijd werk. Het Huishoudboekje biedt deelnemers inkomensstabiliteit 
en inkomenszekerheid, waarmee we deze belemmeringen zo veel mogelijk wegnemen. 
 

Gemeente     
€ uitkering  Het Huishoudboekje  Deelnemer 
  Derdenrekening met buffer  € vast bedrag op eigen 

rekening 
Werkgever 
€ loondienst 

 Verrekent inkomsten met de 
uitkering 

  

  
 

 Webpagina: 76 Pagina boekwerk: 38 
‘We zorgen voor een goede implementatie van de nieuwe Wet vereenvoudiging beslagvrije voet 2021. Met de 
vernieuwde systematiek wordt de beslagvrije voet door alle schuldeisers, waaronder de gemeente, op 
dezelfde manier berekend en vastgesteld waardoor inwoners verzekerd zijn van het bestaansminimum.’ 
 
Vraag 
Kunt u mij in een concreet voorbeeld schetsen hoe dit werkt? 
 
Antwoord 
Met de nieuwe Wet vereenvoudiging beslagvrije voet wordt een eenduidige manier van berekenen van de 
beslagvrije voet door beslagleggers gewaarborgd. Nu komt het nog voor dat beslagleggers een verschillende 
beslagvrije voet hanteren op dezelfde inkomstenbron. Met de nieuwe wet wordt de beslagvrije voet middels 
een gestandaardiseerde rekentool berekend door de coördinerend deurwaarder (CDW). Dit is een nieuwe rol die 
wordt geïntroduceerd door de wet. De CDW is degene die de beslagvrije voet vaststelt en aanspreekpunt is voor 
andere beslagleggers. Wie de rol van CDW inneemt is afhankelijk van wie de oudste beslaglegger is en welke 
vordering preferent is. Ook als gemeente kunnen we CDW zijn. Voor de inwoner betekent dit dat de beslagvrije 
voet beter te controleren is en dat zij niet onder het bestaansminimum terecht komt. 
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 Webpagina: 76 Pagina boekwerk: 38 
‘We vergroten het bereik van onze inkomensondersteunende maatregelen onder de doelgroep minima.’ 
 
Vraag 
Hoe? 
 
Antwoord 
Op woensdag 23 september is de Armoede Agenda Nijmegen 2020-2024 vastgesteld. Hierin is opgenomen hoe 
we het bereik komende vier jaar willen vergroten.  
Dit doen we door: 
• De toegang tot de regelingen te vereenvoudigen door voorwaarden op één lijn te brengen en het 

realiseren van één centrale toegangspoort.  
• Het opstellen van een uitgebreid communicatieplan met daarin opgenomen hoe we ook andere 

vindplaatsen in de stad gaan inzetten.  
• Wetenschappelijk onderzoek te doen naar nieuwe vindplaatsen. 
 

 

Programma Onderwijs 
 

 Webpagina: 95 Pagina boekwerk: 43 
Nijmegen scoort hoger dan gemiddeld voor de benchmark absoluut verzuim. De verklaring die hiervoor wordt 
gegeven, is dat Nijmegen 1) strikt registreert, ook gevallen die snel worden opgelost en 2) DUO-gegevens eerder 
importeert dan andere gemeenten, die tot oktober wachten omdat scholen pas 1 oktober de administratie rond 
hebben en men zo ‘onnodige meldingen’ wil voorkomen. 
 
Vraag 
a. Hoeveel van de meldingen van absoluut verzuim blijken achteraf onnodig? 
b. Wat verstaat men onder ‘snel opgelost’? 
c. Hoe zien de cijfers voor absoluut verzuim eruit wanneer men corrigeert voor bovenstaande factoren? 

 
Antwoord 
a. Schooljaar 2019-2020 653 werkprocessen absoluut verzuim waarvan 521 administratief zijn afgehandeld. 

132 werkprocessen absoluut verzuim zijn door een leerplichtambtenaar opgepakt, wat betekent dat verder 
onderzoek, bijvoorbeeld een huisbezoek, nodig is geweest om te achterhalen waarom deze kinderen geen 
school van inschrijving hadden.  

 
b.  Administratief afgehandeld: In deze gevallen lijkt het in eerste instantie om een absoluut verzuimer te 

gaan, maar na een administratieve check, blijken dit leerlingen die gewoon naar school gaan. Er is dan 
administratief iets mis gegaan, waardoor leerlingen geen school van inschrijving hebben. Bijvoorbeeld als 
gevolg van late meldingen van school aan DUO of laat doorgeven van benodigde gegeven door 
ouders/verzorgers of administratieve perikelen bij DUO. 

 
c.  132 AV-ers. 
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 Webpagina: 95 Pagina boekwerk: 43 
 
Vraag 
Aandeel leerlingen in het speciaal onderwijs – waarom wordt er gepercenteerd op het aantal leerlingen in het 
primair onderwijs en is dit exclusief het voortgezet onderwijs? Wat zou het aandeel zijn wanneer het (v)so 
meegerekend werd? 
 
Antwoord 
In het percentage van 5,9% zijn zowel leerlingen van het SO als het VSO opgenomen (3,2% SO tot 12 jaar, 2,7% 
VSO/SO 12 jaar en ouder). Vanwege vergelijkbaarheid met landelijke cijfers wordt gepercenteerd op alle 
leerlingen in het PO. Meer informatie in de stadsmonitor, paragraaf “Hoge deelname aan het speciaal 
onderwijs”.  
https://swm.nijmegen.nl/p40344/aanbod-en-deelname 
 

 

 Webpagina: 95 Pagina boekwerk: 43 
 
Vraag 
T.a.v. het absolute verzuim van leerplichtige jongeren en het relatief verzuim van jongeren is er dit jaar sprake 
van Corona-invloed. Kunt u duiden in hoeverre dit de vermelde percentages kan doen veranderen. 
 
Antwoord 
Vanaf 16 maart 2020 hebben scholen geen meldingen meer hoeven doen van ongeoorloofd verzuim, vanwege 
de corona maatregelen. Er zijn na 16 maart wel casussen opgepakt van leerlingen waar scholen geen contact 
mee kregen in de periode dat er geen fysiek onderwijs werd gegeven, of als er sprake was van niet conform 
lesrooster online lessen volgen.  
LPA’s hebben via hun kanalen geprobeerd contact te krijgen met deze leerlingen. Wanneer geen contact 
mogelijk was is de (enkele) casus doorgestuurd naar partners in de wijk en zijn er vanaf mei 2020 ook 
deurbezoeken afgelegd.  
In totaal betrof het 143 meldingen. 
 

 

Programma Bereikbaarheid 
 

 Webpagina: 104 Pagina boekwerk: 45 
 
Vraag 
Wanneer komt de wegencategoriseringskaart naar de raad? 
 
Antwoord 
We verwachten dit in het laatste kwartaal van 2020 in het college te bespreken. 
 

 

https://swm.nijmegen.nl/p40344/aanbod-en-deelname
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 Webpagina: 108 Pagina boekwerk: 47 
 
Vraag 
Naar welk gebied verwijst ‘Waalstrand’ precies, en om welke recreatievoorzieningen gaat dit?   
 
Antwoord 
Met de Waalstranden worden de zand- en grasstroken langs de Waal en Spiegelwaal bedoeld, die voor 
dagrecreatie opengesteld en vrij toegankelijk zijn, alsmede de stranden aan de Lentse Plas, t.w.:   

A. stranden Stadswaard, stadsdeel Nijmegen-Centrum 
B. stranden Spiegelwaal, stadsdeel Nijmegen-Noord 
C. stranden Veur-Lent(rivierzijde), stadsdeel Nijmegen-Noord 
D. stranden Lentse Plas, stadsdeel Nijmegen-Noord 

 
De genoemde gebieden worden in deze context als recreatievoorziening voor de Nijmeegse inwoners gezien, 
waar kosten gemaakt worden voor het op orde en schoon houden van het gebied(reiniging, plaatsen en ledigen 
van afvalbakken).  
 

 

 Webpagina: 102 Pagina boekwerk: 44 
 
Vraag 
Er staat als doel: “We hebben zo min mogelijk vuil en rommel op straat om Nijmegen bereikbaar te houden.” 
a. Waarom staat dit onder het programma bereikbaarheid en niet onder Openbare ruimte? 
b. Wordt er gewerkt aan nieuw beleid t.a.v. van zwerfvuil en/of een concreet (actie)plan van aanpak? Zo ja, 

hoe en wanneer komt de uitwerking ervan gereed? 
 
Antwoord 
a. Dit onderdeel valt onder reiniging. Voorheen zat dit onderdeel in het programma Openbare Ruimte maar 

sinds we de voorgeschreven indeling naar taakvelden hanteren, is dit ondergebracht in het programma 
Bereikbaarheid. 

 
b. Het tegengaan van zwerfvuil is een continue proces, waarbij in samenwerking met Dar, wijkregisseurs en 

kernteams gezocht wordt naar de beste methodiek & middelen en de hoogst haalbare kwaliteit voor het 
beschikbare budget.  
Daar waar in het verleden gekozen werd voor het (steeds verder) uitbreiden van afvalvoorzieningen, wordt 
nu steeds meer gekeken naar de inrichting van de openbare ruimte en gestuurd op de beïnvloeding van 
gedrag. 
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 Webpagina: 108 Pagina boekwerk: 47 
Er staat onder het kopje Beheer en onderhoud recreatievoorzieningen: “Steeds meer inwoners van Nijmegen 
weten de Waalstranden te vinden om te recreëren. Met de partners in deze gebieden is afgesproken dat 
Nijmegen de kosten voor de reiniging en (een deel van het onderhoud) voor haar rekening neemt.” 
 
Vraag 
a. Welke stranden worden hier precies bedoeld? 
b. Welke partners zijn dat met wie afspraken zijn gemaakt? En wat houden die afspraken in? 

 
Antwoord 
a. Met de Waalstranden worden de zand- en grasstroken langs de Waal en Spiegelwaal bedoeld, die voor 

dagrecreatie opengesteld en vrij toegankelijk zijn:   
A. stranden Stadswaard, stadsdeel Nijmegen-Centrum 
B. stranden Spiegelwaal, stadsdeel Nijmegen-Noord 
C. stranden Veur-Lent(rivierzijde), stadsdeel Nijmegen-Noord 
D. stranden Lentse Plas, stadsdeel Nijmegen-Noord 

 
b. De gemeente Nijmegen is in 2018 met Rijkswaterstaat en het Rijksvastgoedbedrijf de 

samenwerkingsovereenkomst  Gebruik en Beheer Rivierenpark Nijmegen —Waal aangegaan, met een 
looptijd van 10 jaar. 
Hiermee hebben de partijen een gezamenlijke ambitie vastgelegd om het gebruik en beheer van het gebied 
Rivierpark Nijmegen - Waal ten volle te laten ontplooien en hebben partijen afspraken gemaakt over het 
beheer en gebruik. Op grond van deze afspraken draagt de gemeente Nijmegen de (financiële) 
verantwoordelijkheid voor de reiniging van het gebied. In het ambtelijk overleg met RWS, Waterschap 
Rivierenland, Provincie Gelderland en Staatsbosbeheer wordt invulling gegeven aan de samenwerking. 

 
 

 Webpagina:  Pagina boekwerk:  
 
Vraag 
De primitieve begroting was in 2019 23.6 Milj. Negatief. Nu 26, 8 negatief. Een stijgende lijn met als leeuwendeel 
schoonmaak straten. Een verklaring ontbreekt echter. De schoonmaak van de stranden gaat nu ook voor een 
deel vallen onder de Gemeente. Maar komen de almaar stijgende kosten nu door meer vervuiling of door 
slechter ophalen van vuil, de andere werkwijze van DAR met ondergrondse containers, onduidelijkheid vuil 
ophalen. Graag onderbouwing. 
 
Antwoord 
Het verschil tussen de primitieve begroting 2019 en de begroting 2021 van het taakveld Verkeer en vervoer heeft 
naast indexering voor € 1,5 miljoen te maken met een andere systematiek van toerekening uitvoeringskosten. 
Daarnaast is er in 2021 € 0,3 miljoen extra budget voor het regionaal bereikbaarheidsfonds toegevoegd en is het 
budget voor reiniging opgehoogd (zomernota 2019) voor gladheidsbestrijding en het creëren van banen wijk-
vegers. De geconstateerde toename wordt dus niet veroorzaakt door meer vervuiling of door slechter ophalen 
van vuil. 
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 Webpagina: 108 Pagina boekwerk: 47 
We stellen een actieplan met verbeter maatregelen voor de 10 belangrijkste verkeersonveilige punten. 
 
Vraag 
Graag ontvang ik de gehele lijst met verkeersonveilige punten. 
 
Antwoord 
Er zal nog een uitvoeringsagenda worden opgesteld die ook wordt gedeeld met het college en de raad. Hierin 
zullen maatregelen worden opgenomen voor plekken met een verhoogd risico op ongevallen maar ook 
gedragsmaatregelen kunnen hier onderdeel van zijn. De plekken die hiervoor in aanmerking komen moeten 
nog worden bepaald. 
 

 

 Webpagina: 108 Pagina boekwerk: 47 
Nijmegen draagt bij aan het regionale Mobiliteitsfonds 
 
Vraag 
Wat is het doel van dit fonds? Wat wordt er uit gefinancierd? Welke andere partijen dragen welke bedragen bij in 
dit fonds? 
 
Antwoord 
We zijn bezig met een versterkingsproces voor de Groene Metropoolregio Arnhem Nijmegen, omdat we merken 
dat we als 18 gemeenten intensiever moeten samenwerken om sterker te staan richting provincie, Rijk en 
Europa. Ook is een aantal opgaven typisch regionaal in plaats van lokaal, waaronder mobiliteit. Voor Mobiliteit 
zijn we daar voorloper in geweest. De regio heeft een coördinator aangetrokken die het mobiliteitsbeleid in de 
regio trekt. Dat heeft geleid tot het ambitiedocument Duurzame Mobiliteit & Bereikbaarheid Regio Arnhem 
Nijmegen, met daarin zes werksporen: hoofdwegen, rail, openbaar vervoer, fiets, Slim & Schoon Onderweg en 
verkeersveiligheid.  
Om deze samenwerking te financieren, is het Regionaal Mobiliteitsfonds opgericht. Dit wordt gevoed door de 18 
gemeenten uit de regio Arnhem Nijmegen met een bijdrage per inwoner. Iedereen draagt dus evenredig bij aan 
de regio. Hiervan wordt de coördinator betaald, wordt beleid ontwikkeld, onderzoek gedaan en projecten 
uitgevoerd. Naast de gemeenten dragen ook provincie Gelderland en Ministerie van Infrastructuur en 
Waterstaat bij aan het Mobiliteitsfonds.  
Omdat de regio Arnhem Nijmegen nu nog geen formele juridische entiteit is, beheert de gemeente het fonds 
namens de regio. Er wordt hard gewerkt om de regionale samenwerking te formaliseren, waarmee het 
mobiliteitsfonds vanaf 2021 door de regio wordt beheerd. 
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 Webpagina: 108  Pagina boekwerk: 47 
Beheer en onderhoud recreatievoorzieningen 
 
Vraag 
Wat is het bedrag dat nu al wordt uitgegeven voor het beheer en onderhoud? En welk deel van het onderhoud 
en reiniging van de waalstranden is voor onze rekening? 
 
Antwoord 
Gezien de groeiende belangstelling van de recreatiegebieden en daarbij toenemende kosten hebben we voor de 
begroting 2021 voor het eerst de post “onderhoud en beheer recreatievoorzieningen” als zodanig opgevoerd. 
Behalve reinigingswerkzaamheden vallen hieronder ook groenonderhoud en bijvoorbeeld toiletvoorzieningen.  
 
Voor 2019 was contractueel met Dar een bedrag van € 50.000 afgesproken voor de (handmatige)reiniging en het 
plaatsen en ledigen van inzamelmiddelen(afvalbakken) op de stranden en het Kronenburgerpark. Dit was 
destijds een schatting van het benodigde budget. Als gevolg van het toenemende gebruik van de 
recreatiegebieden bleek dit al snel onvoldoende. Naast Dar draagt ook stichting Dagloon bij aan de 
opruimwerkzaamheden op de Waalstranden. De medewerkers van deze stichting werken op meerdere locaties 
in de hele stad waardoor niet bekend is welk deel van hun budget kan worden toegekend aan de Waalstranden. 
Tot slot is in 2019 verder geïnvesteerd in uitbreiding van het aantal containers bij Stadswaard Wiebelbrug en 
Lentse Plas. Deze investeringen zijn in een jaar afgeschreven. De toenemende belangstelling en het aanbod van 
afval hebben er inmiddels toe geleid, dat ook in 2020 is geïnvesteerd in uitbreiding van de inzamelmiddelen en 
beheermaatregelen, zoals bij recreatiestrand Spiegelwaal.  
 
Aangezien de gebruikers van de recreatiegebieden voor het overgrote merendeel inwoners uit Nijmegen zijn, 
liggen de kosten voor het onderhoud en reiniging feitelijk geheel bij de gemeente. Incidenteel zoals bij de 
uitbreiding van de voorzieningen bij Spiegelwaal heeft Rijkswaterstaat een deel mee geïnvesteerd. Door de 
ontwikkeling van Nijmegen-Noord en de groeiende populariteit van de recreatiegebieden, is de verwachting dat 
we de komende jaren hier nog verdere investeringen in zullen moeten doen en hogere kosten zullen hebben. 
 

 

 Webpagina: 108 Pagina boekwerk: 47 
Verlagen budget onkruidbestrijding 
 
Vraag 
Er staat dat er onderzocht moet worden of er zonder problemen bespaard kan worden op het verwijderen van 
onkruid maar toch wordt er al, taakstellend, 1/8 deel weg gesneden. Dat lijkt elkaar te bijten. Kunt u dat 
uitleggen? 
 
Antwoord 
We hebben voor 2021 en volgende jaren het budget voor het verwijderen van onkruid in verhardingen naar 
beneden bijgesteld. Hoe we vervolgens met minder geld een toch zo goed mogelijk resultaat kunnen bereiken, 
gaan we onderzoeken. Bijvoorbeeld door in bepaalde gebieden uitsluitend onkruid te verwijderen als hierom 
door inwoners wordt gevraagd. 
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 Webpagina: 8 Pagina boekwerk: 14 
Aanpak laatste wegvak Graafseweg 
 
Vraag 
Welk wegvak is dit en wat wordt er aangepakt? 
 
Antwoord 
Met ‘laatste wegvak Graafseweg’ wordt gedoeld op het wegvak tussen Cavaljéweg en Dennenstraat (en evt. 
deels naar Neerbosscheweg). Op dit laatste wegvak blijven 2x2 rijstroken behouden, maar willen we ongebruikt 
asfalt (voormalige vluchtstroken) weghalen en mogelijk groenvoorzieningen toevoegen. Doel hiervan is om de 
weg optisch wat smaller te maken en om de directe wegomgeving wat aantrekkelijker te maken, waardoor het 
voor automobilisten logischer wordt om zich aan de snelheidslimiet van 50km/u te houden. 
 

 

Programma Wonen en Stedelijke Ontwikkeling 
 

 Webpagina: 125 Pagina boekwerk: 52 
 
Vraag 
Er ontbreken cijfers aanbod sociale woonruimte en verdeling schaarse sociale woonruimte. Of is dit een pm 
post? Verder is mij onduidelijk  wat op pagina 52 eigenlijk wordt verstaan onder “ontwikkeling” goedkope 
woningen etc. Staan die woningen er al of worden die nog ontwikkeld. 
 
Antwoord 
Het aantal sociale huurwoningen staat per jaar aangegeven en ook de toewijzing van deze woningen over 
verschillende doelgroepen.  
Bij “ontwikkeling goedkope koopwoningen” staat het aantal in Nijmegen aanwezige goedkope koopwoningen 
(definitie staat op blz 53). 
 

 

 Webpagina: 124 Pagina boekwerk: 51 
 
Vraag 
Wat wordt er verstaan onder ‘handgeld’? 
 
Antwoord 
Met handgeld worden middelen bedoeld waarmee voorkomen kan worden dat een proces/traject vertraagd of 
vastloopt. Bijvoorbeeld door het inhuren van externe expertise. 
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 Webpagina: 125 Pagina boekwerk: 52 
 
Vraag 
In de tabel ‘indicatoren’ is soms onduidelijk wat bedoeld wordt. Zo lijkt het of het aantal wooneenheden van de 
SSH& vanaf 2021 er elk jaar 5-6k woningen bij komen terwijl dat feitelijk niet klopt. Wat wordt er precies 
verstaan onder wooneenheden. Want als je kijkt tussen 2012 en 2013 is er slechts 1 wooneenheid bijgekomen in 
een jaar tijd.  En waarom ontbreken er getallen van sommige jaren en categorieën?  
 
Antwoord 
Onder wooneenheden wordt hier het totaal aantal woonruimten van de SSH& in Nijmegen bedoeld. Het aantal 
toevoegingen aan deze voorraad fluctueert per jaar. 
De informatie van sommige indicatoren wordt gebaseerd op het landelijke WoonOnderzoek. Dit is driejaarlijks, 
vandaar dat deze informatie niet over elk jaar in de cijfers terugkomt.   
 

 

 Webpagina: 125 Pagina boekwerk: 53 
 
Vraag 
Wat verstaat de gemeente onder een goedkope koopwoning? Op p. 53 staat € 200.000,- terwijl in andere 
gemeentelijke stukken wordt gesproken over tot € 220.000,- 
 
Antwoord 
De meest actuele definitie van een goedkope koopwoning is opgenomen in de Uitvoeringsagenda Wonen. Hier 
gaat het om koopwoningen tot €220.000. Dit stuk moet nog door de gemeenteraad worden vastgesteld.  
In de stadsbegroting wordt onder een goedkope koopwoning een woning met een WOZ-waarde onder de 
€200.000 verstaan. 
 

 

 Webpagina: 124 Pagina boekwerk: 51 
 
Vraag 
Voor het winkelcentrum en station Dukenburg nemen we € 2 ton impulsgeld op verdeeld. Dit is bedoeld voor 
procesgeld en “Handgeld” 
Wat wordt hiermee bedoeld? 
 
Antwoord 
De plannen voor deze gebiedsontwikkeling moeten nu verder worden uitgewerkt, waarbij verschillende partijen 
betrokken zijn. De gemeente vervult hierbij zowel een faciliterende rol voor onder andere het proces voor de 
transformatie van het vastgoed maar ook een actieve rol in verband met de aanpassingen in de openbare 
ruimte. Hiervoor is procesgeld en handgeld (zoals bijvoorbeeld financiële bijdrage leveren voor inzet externe 
expertise).  
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 Webpagina: 124 Pagina boekwerk: 51 
Hogere onderhoudskosten vastgoed portefeuille 
 
Vraag 
De reserve is nu leeg, kunnen we lezen. Dat is op zich opmerkelijk want dat had je toch aan moeten zien komen. 
Kunt u dit iets meer verduidelijken? 
En kunt u aangeven welke panden onderhouden moeten worden om ze op voldoende niveau te houden? 
 
We lezen ook dat de voorstellen voor het energie neutraal maken van de vastgoed portefeuille verder 
uitgewerkt wordt.  
 
Kunt u de voorstellen zoals ze er nu zijn met ons delen? 
Worden die voorstellen bekostigd uit de structurele voeding van € 1,9 mln of moet dat nog extra gefinancierd 
worden? 
 
Antwoord 
Er is gebleken dat met de bestaande onderhoudsbudgetten het onderhoudsniveau van de panden 
onvoldoende op peil kan worden gehouden. De afgelopen jaren is in eerste instantie gezocht naar 
manieren om het onderhoud uit te voeren binnen bestaande mogelijkheden, waaronder de inzet van de 
onderhoudsreserve. Nu zijn bestaande mogelijkheden uitgenut en is  het moment aangebroken om de 
onderhoudsbudgetten structureel te verhogen.  
 
Wat betreft het energieneutraal maken van de vastgoedportefeuille zijn voor het belangrijkste deel van 
het gemeentelijk vastgoed (164 objecten) energiescans opgesteld. Hiermee hebben we inzicht gekregen in 
de huidige energieprestatie van deze objecten. Bij deze scans is tevens onderzocht op welke wijze de 
objecten van het gas losgekoppeld kunnen worden. Meerdere scenario’s worden uitgewerkt ten behoeve 
van bestuurlijke besluitvorming.  
 
Bij vervanging in het kader van onderhoud, zoals verlichting, gaan wij voor de meest duurzame oplossing 
(led verlichting). Eventuele meerkosten van deze duurzame vervanging maken geen onderdeel uit van de 
structurele verhoging van 1.9 miljoen. Veelal kan namelijk gebruik worden gemaakt van ons revolverend 
duurzaamheidsfonds. Mocht er extra financiering benodigd zijn voor de duurzaamheidsambities dan zal 
dit bestuurlijk worden voorgelegd.  
 

 

 Webpagina: 125 Pagina boekwerk: 52 
Bij de indicatoren staat de ontwikkeling van het aantal woningen en het aantal sociale huurwoningen, het 
aantal middeldure huurwoningen, etc etc etc 
 
Vraag 
Kunt u die indicatoren ook geven van de benchmark steden? 
 
Antwoord 
In de stads- en wijkmonitor worden, bij het programma Wonen en Stedelijke Ontwikkeling, de Nijmeegse cijfers 
voor zover bekend vergeleken met benchmarksteden. 
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 Webpagina: 125 Pagina boekwerk: 52 
 
Vraag 
Wat zijn de cijfers voor 2018 en 2019 qua gebouwde woningen per 1.000 woningen of waarom zijn deze nog niet 
bekend? 
 
Antwoord 
Dit zijn landelijke kengetallen, waarbij we afhankelijk zijn van een landelijke bron. Aantal nieuw gebouwde 
woningen per 1.000 woningen in 2018: 13,7 en in 2019: 10,7. Voor de benchmark is het: 2018: 9,8 en 2019: 11,4 
 

 

Programma Openbare ruimte 
 

 Webpagina: 138 Pagina boekwerk: 57 
 
Vraag 
Het college is voornemens een stadsecoloog aan te stellen. Voor hoeveel fte is deze inzetbaar? 
 
Antwoord 
Deze stadsecoloog is voor ca. 1 fte inzetbaar. 
 

 

 Webpagina: 139 Pagina boekwerk: 58 
Uit de stads en wijkmonitor 2020 blijkt dat het percentage Nijmegenaren dat de Nijmegen een schone stad 
vindt, is de laatste jaren slechts rond de 64% (in 2019) ligt. 
Per jan 2020 zijn er prullenbakken verwijderd, is de gratis grof vuil ophaal geschrapt en de burger heeft sinds 
2020 minder gratis kg’s voor de milieustraat. 
 
Vraag 
1. Wordt er onderzoek gedaan naar mogelijke negatieve gevolgen van het invoeren van bovenstaande 

maatregelen per jan 2020? En zo ja kunt u die cijfers / resultaten delen?  
2. Uit eerdere technische vragen is gebleken dat er geen m3 zwerf-grofvuil afval wordt bijgehouden. Hoe 

meet het college dan eventuele verhoging/verlaging (bijv. agv kostenverschuivingen naar de burger) in 
het straatbeeld? 

3. Heeft het college informatie van DAR over de hoeveelheid (grofvuil)zwerfafval in 2019 tav 2020 (Het 
gaat hier om de aantallen zwerfafvalmeldingen 2019 en 2020) 

4. Heeft DAR hogere kosten voor legen prullenbakken, ophaal zwerf grofvuil in 2020 tav 2019?  
5. Is er een daling/stijging van het aanbieden van afval in de milieustraat te zien in 2019-2020 ten op 

zichten van 2018 en zo ja hoe komt dat? 
6. Hoeveel meldingen ontvangt de DAR jaarlijks over kapotte danwel volle ondergrondse containers? 
 
Antwoord 
1. Er zijn sinds 1 januari nog geen aanpassingen doorgevoerd in het netwerk aan afvalbakken. In 

samenwerking met Dar is eerst een optimalisatieplan afvalbakken opgesteld. Dit plan wordt de raad in 
oktober ter informatie toegezonden. Hierin staat een afwegingskader opgenomen ter bepaling in 
welke gebiedstypen een afvalbak een nuttige functie kan vervullen in het tegengaan van zwerfafval; 
daarbij onder meer rekening houdende met de verwachte gebruikersdruk. Met dat afwegingskader 
gaan we het historische gegroeide areaal in aan afvalbakken in Nijmegen zorgvuldig tegen het licht 
houden. Dat zal ertoe leiden dat afvalbakken daar waar nodig worden herplaatst, verwijderd of 
bijgeplaatst. Het plan wordt gebied per gebied geïmplementeerd zodat we al doende lering trekken en 
het afwegingskader bijstellen indien nodig.  

 
De maatregelen m.b.t. de milieustraat en de inzameling van grof afval zijn per 1 januari 2020 in werking 
getreden. De bezoekersaantallen en het afvalaanbod op de milieustraten worden gemonitord evenals 
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het aantal verzoeken om grof afval aan huis op te laten halen. Om de effecten van de doorgevoerde 
maatregelen goed in beeld te kunnen brengen zullen wij een vergelijk maken over het hele jaar 2020 
ten opzichte van 2019 en eerdere jaren. Wij zullen u dat vergelijk in het eerste kwartaal aanreiken. 
Daarbij moge op voorhand duidelijk zijn dat alle maatregelen in verband met het corona-virus hier 
zonder meer een significant effect op zullen hebben. Enerzijds gingen veel mensen als gevolg van de 
lockdown thuis aan de slag in de tuin of aan huis met alle grof afval-productie van dien; anderzijds was 
de toegankelijkheid van de milieustraten beperkt. 

 
2. en 3. Dar rapporteert aan de gemeente over de monitoring van beeldkwaliteit obv technische 

metingen in de gehele stad. Op basis hiervan kan worden bepaald of wordt voldaan aan de gevraagde 
beeldkwaliteit. Verder registreert Dar inkomende meldingen over vervuiling in de openbare ruimte en 
lost die ook op. In die registratie wordt geen onderscheid gemaakt in de aard van de vervuiling. Het 
opleveren van de aantallen meldingen over 2019 en 2020 was binnen de gestelde termijn niet 
haalbaar.  
 

4. Dar ziet geen significante toename in het aantal ledigingen en/of afvalaanbod in afvalbakken. Wel 
constateert Dar een toename van het aantal bijplaatsingen in de eerste maanden van de corona-crisis, 
toen veel mensen als gevolg van de lockdown thuis aan de slag gingen met de tuin, het opruimen van 
hun schuur en/of verbouwing van hun huis. Tegelijkertijd was als gevolg van diezelfde corona-crisis de 
toegankelijkheid van de milieustraten beperkt en heeft de grof afval service aan huis een aantal weken 
stilgelegen. 

 
5. Op dit moment beschikken wij over de inzamelresultaten over de eerste helft van 2020. In verband met 

de beperkte toegankelijkheid van de milieustraten in die periode is geen goede vergelijking  te maken 
met voorgaande jaren. Wij zullen u een vergelijking van de inzamelresultaten en bezoekersaantallen 
op de milieustraten over 2020 t.o.v. 2019 en 2018 in het eerste kwartaal van 2021 aanreiken. 

 
6. Dar heeft over de laatste 12 maanden 303 meldingen gehad van volle containers en 675 meldingen dat 

containers in storing zouden zijn. In deze aantallen is geen onderscheid gemaakt in de zin dat 
meerdere meldingen betrekking hadden op dezelfde container.   
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 Webpagina: 137 Pagina boekwerk: 56 
 
Vraag 
Graag heb ik meer uitleg over de opbouw van de baten en lasten (16,5 versus 10,9) Duurzame uitvoering 
watertaken. 
 
Antwoord 
Dit heeft te maken met het taakveld Riolering.  
De lasten bedragen € 10,9 + € 0,9 uitvoeringslasten en de baten € 16,5. 
Deze bestaan uit de volgende posten: 
 
Bedragen * €1.000 2021 

Lasten 
60856 Rioolaansluitingen 79 
61032 Meldingen / klachten 164 

61173 Onderhoud 2.272 
61175 Onderzoek en monitoren 87 
61176 Beleid en planvorming 49 

61177 Voorlichting en communicatie 115 
61178 Gegevensbeheer 207 
61180 Voorziening GRP 7.015 

61275 Waalsprong: investeringslasten 954 
67047 7.2 Riolering Uitvoeringskn 893 
 11.835 

Baten 
60769 Opbrengst Rioolheffing woningen 15.862 
60856 Rioolaansluitingen 79 
60946 Opbrengst rioolheffing niet-woning 0 

61032 Meldingen / klachten 0 
61173 Onderhoud 0 
61180 Voorziening GRP 515 

 16.456 
Saldo van lasten en baten 4.620 V  

 
 

 

 

 Webpagina: 139 Pagina boekwerk: 58 
 
Vraag 
Wat is de oorzaak dat de tijdige afhandeling meldingen Meld en Herstel vanaf 2017 (86%) is gedaald naar 80%? 
 
Antwoord 
De KPI voor het afhandelen van Meld&Herstelmeldingen is 80% binnen 5 werkdagen. In 2016 is gestart met de 
bouw van een dashboard. Dit dashboard is in 2017 opgeleverd en ging toen de testfase in om alle zgn. 
‘kinderziektes’ eruit te halen. Dat was een lopend proces in 2017 en 2018, gegevens waren toen nog niet 
volledig betrouwbaar. In de testfase kwam o.a. naar voren dat bepaalde waarden niet juist waren ingevoerd, 
waaronder de KPI voor het afhandelen van de meldingen. Dat is in augustus 2018 gecorrigeerd en is de KPI weer 
op 80% gezet. 
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 Webpagina: 139 Pagina boekwerk: 58 
 
Vraag 
Het percentage fysieke verloedering in de buurt is al langer 23%. Waar bestaat deze fysieke verloedering 
(vooral) uit? 
 
Antwoord 
Er is in de landelijke veiligheidsmonitor naar 4 vormen van fysieke verloedering gevraagd. Voor Nijmegen geldt 
dat van de bewoners: 
• 15% veel overlast van hondenpoep in de buurt ervaart; 
• 10% veel overlast van rommel op straat in de buurt ervaart; 
• 4% veel overlast van vernieling van straatmeubilair (zoals vuilnisbakken, bankjes of bushokjes) in de buurt 

ervaart; 
• 2% veel overlast van bekladde muren of gebouwen in de buurt ervaart. 
• 23% veel overlast van 1 of meer van deze zaken ervaart. 
 

 

 Webpagina: 70 Pagina boekwerk:  
 
Vraag 
Buurtklacht nummer 1 en stijgend wordt rommel/zwerfafval aangegeven. Hoe worden de afvalbakken 
berekend per buurt? Is er een overzicht van aantal afvalbakken per buurt  over de laatste 5 jaar? 
 
Antwoord 
In het verleden waren er geen duidelijke criteria en richtlijnen voor het plaatsen van afvalbakken. Veelal werden 
afvalbakken naar eigen inzicht(van de ontwikkelaar of projectleider) geplaatst. 
Alle afvalbakken worden op dit moment gebied per gebied voor de gehele stad geïnventariseerd en in een 
nieuw beheersysteem gezet. Na inventarisatie plegen we per gebied een optimalisatieslag, zodat de juiste bak 
op de juiste plek komt te staan en waar nodig ook bakken worden bijgeplaatst. We schatten dat er nu rond de 
2200 afval- en hondenpoepbakken zijn. 
In het optimalisatieplan afvalbakken welke in oktober ter informatie naar de raad wordt gestuurd, beschrijven 
we  in welke type gebieden (bv winkelgebieden, parken , bedrijventerreinen) we in principe wel of geen 
afvalbakken plaatsen. We schrijven niet een exact aantal voor per buurt of type gebied, dat is maatwerk. Dit is 
namelijk gekoppeld aan de vervuilingsdruk ter plekke en de grootte van een gebied en wordt per unieke locatie 
bepaald. 
 

 

 Webpagina: 133 Pagina boekwerk:  
 
Vraag 
1. Middels bij te dragen aan de programmering van de Bastei aanbod natuur en milieueducatie wil de 

gemeente de bewoners informeren en bewust maken van de effecten van klimaatverandering. Waar 
bestaat deze bijdrage uit?   

2.  Afvalscheiding stimuleren bij doelgroep  studenten in samenwerking met SSH&. Kunt u aangeven 
waaruit die maatoplossing bestaat? 

3.  Nieuw afvalbeleid met als basis “de vervuiler betaalt”. Kunt u aangeven of dat al resultaat heeft 
opgeleverd ? Signalen komen vanuit de stad dat er te weinig of overvolle openbare afvalbakken zijn, 
dagen vooraf het afval al aan de straat staat, zwerfafval meer toeneemt en groeit.   

4. Er wordt een onderzoek gestart voor een ondergrondse restafvalcontainer voor bedrijfsmatig afval qua 
condities en voorwaarden.  Worden die kosten betaald uit de extra investering van € 250.000,- ?  Is er 
ook een onderzoek gaande of geweest naar de huidige condities,  voorwaarden en capaciteit van 
ondergrondse restafval van huishoudens. Er wordt door inwoners uit verschillende delen van de stad 
aangegeven dat de huidige capaciteit niet voldoende is. Zijn hier cijfers / analyses over?  
 

Antwoord 
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1. De Bastei verzorgt sinds 2018 de campagne Operatie Steenbreek  voor de gemeente Nijmegen. De focus ligt 
op het stimuleren van ontstenen en vergroenen door bewoners, en op het loskoppelen van de regenpijpen. 
Vergroening door bewoners, buurten maar ook door scholen en de gemeente wordt positief en enthousiast 
onder de aandacht gebracht via social media, website en artikelen. We geven informatie en advies over 
subsidies en de voordelen van vergroenen. Concrete hulp wordt geboden door gratis tuinadvies en het 
gratis ophalen van tuintegels bij bewoners die hun tuin vergroenen. De campagne zoekt duidelijk 
samenwerking met andere partijen. Ook organiseren we netwerkbijeenkomsten om dit te stimuleren. 

 
De afdeling Natuur- en Milieu Educatie (NME) van De Bastei begeleidt scholen in het traject naar een groen 
schoolplein (momenteel 13 scholen) of een algemeen duurzamere school. Verder faciliteert NME het 
primair en secundair onderwijs met verdiepende en verrijkende onderwijsmiddelen. Hierbij kunnen 
docenten kiezen uit diverse projecten, gastlessen en excursies, die bijdragen aan de bewustwording 
rondom duurzaamheid, natuur en klimaat bij leerlingen. NME wordt de klas ingebracht en via de leerlingen 
worden ook de ouders bereikt.  

 
2. Met SSH& hebben we onder andere pragmatische afspraken gemaakt waarbij studenten in complexen op 

een georganiseerde manier zich gescheiden van het grof restafval enerzijds en de grof herbruikbare 
stromen anderzijds kunnen ontdoen. Hiermee voorkomen we dat er zich 7 dagen per week grof afval op het 
complex-terrein her en der bevindt. Tevens hebben we aan elke beheerder van de verschillende SSH&-
complexen een of meerdere afvalpassen aangereikt zodat ook studenten met hun (grof) afval terecht 
kunnen op de milieustraten. Ook zijn er afspraken gemaakt dat onzelfstandige studenten die gebruik 
maken van ondergrondse restafvalcontainers via hun service-kosten betalen voor het aanbieden van hun 
restafval zodat ook voor hen het principe van ‘de vervuiler betaalt’ van toepassing is en zij worden 
gestimuleerd tot afvalscheiding. Voor onzelfstandig studenten wonende studenten die gebruik moeten 
maken van groene restafvalzakken is een analoge regeling met SSH& overeengekomen. Tot slot zijn er bij 
diverse SSH& complexen (ondergrondse) verzamelcontainers aanwezig om zich laagdrempelig van 
herbruikbare stromen zoals glas en oud papier te kunnen ontdoen. SSH& en Dar werken ook samen bij 
communicatie-acties richting de studenten om het scheiden en aanbieden van de diverse 
grondstofstromen te verbeteren.  

 
3. Het nieuwe afvalbeleid zal in het najaar van 2020 en begin 2021 worden ontwikkeld en aan de 

gemeenteraad ter besluitvorming worden aangereikt. De reikwijdte van dit beleid betreft de gescheiden 
inzameling en verwerking van het huishoudelijk afval en moet de richting aangeven hoe Nijmegen in 2025 
wil gaan voldoen aan de door het Rijk geformuleerde doelstelling van 90% hergebruik en nog maar 30 kg 
restafval per inwoner per jaar. Het plan “optimalisatie afvalbakken” gaat wel over een verbeterde inzet van 
afvalbakken in de stad. Dit plan wordt in oktober ter informatie aan de raad toegestuurd.  

 
4. De gemeente wil samen met het Huis voor de Binnenstad komen tot een betere inzamelstructuur voor de 

verschillende bedrijfsafvalstromen in de binnenstad, zoals oud papier, swill (i.e. het GFT uit horeca en 
kantines), restafval en glas. Onze bijdrage aan dit ontwikkeltraject bestaat vooralsnog hoofdzakelijk uit 
ambtelijke inzet. Specifiek voor restafval onderzoeken we of het huidige containernetwerk voor restafval 
ook kan worden opengesteld voor restafval uit bedrijven. Belangrijke elementen van het onderzoek zijn de 
capaciteit van het netwerk, de kosten en randvoorwaarden voor gebruik van deze containers door derden. 
Specifiek voor swill vindt een onderzoek plaats door een extern adviesbureau of een businesscase haalbaar 
is voor de gescheiden inzameling van deze stroom. Aan dit laatste onderzoek heeft de gemeente wel een 
bijdrage geleverd van € 7.500.  

 
Separaat van het onderzoekstraject naar een betere inzamelstructuur voor bedrijfsafval in de binnenstad 
zal op korte termijn een evaluatie worden opgestart over de ervaringen van het containernetwerk voor 
restafval in de binnenstad. Dit netwerk is nu bijna een jaar operationeel. Het is goed om hiervan een 
evaluatie te houden. Deze zal mede richting geven aan het nieuw te ontwikkelen afvalbeleid.  
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 Webpagina: 138 Pagina boekwerk: 58 
Tot 1 april 2020 waren gemeenten verantwoordelijk voor de hele verwerkingsketen van het plastic. Vanaf toen 
zijn we niet langer financieel verantwoordelijk voor de hele verwerkingsketen van plastic+. Gemeenten 
ontvangen alleen nog een inzamelvergoeding van € 261 (dit is het tarief voor 2020; dit tarief wordt jaarlijks 
bijgesteld) per ingezamelde ton plastic+ 
 
Vraag 
Wat was dit voor 2019 en wat is het rekenmodel voor 2021? 
 
Antwoord 
De inzamelvergoeding voor 2021 bedraagt € 245 per ton ingezameld plastic+.  
In 2019 waren gemeenten nog verantwoordelijk voor de gehele verwerkingsketen, die bestaat uit de stappen: 
• Inzameling van het plastic bij huishoudens (i.e. de input-stroom) ,  
• op- en overslag bij ARN  
• aftransport van ARN naar een sorteerinstallatie en 
• uitsortering van de ingezamelde stroom (=input) naar diverse monostromen plastic (bv PET en PE). 
Het tonnage aan uitgesorteerde plastic monostromen wordt vermarkt en wordt de ouput-stroom genoemd. 
Gemeenten ontvingen een vergoeding in 2019 van € 656 per ton “output”. Met de inkomsten hieruit moesten 
alle stappen in de verwerkingsketen worden gefinancierd.  
De overgang per 1 april 2020 naar het huidige vergoedingensysteem is financieel gunstiger voor gemeenten en 
legt de verantwoordelijkheid voor de stappen ná de inzameling ook terug bij het verpakkende bedrijfsleven die 
de wettelijke verantwoordelijkheid heeft voor het behalen van de recycledoelstellingen voor verpakkingsafval.  
 

 

 Webpagina: 138 Pagina boekwerk: 58 
 
Vraag 
Wie heeft er in het verleden zorg gedragen voor de bestrijding van de eiken processie rups en wat waren de 
kosten? 
 
Antwoord 
De bestrijding van de Eikenprocessierups wordt al geruime tijd gedaan door de Gemeente Nijmegen, afdeling 
stadsbeheer. De kosten bestaan uit preventieve bestrijding, curatieve bestrijding en het voorkomen van 
overlast door het ecologisch groenbeheer en vergroenen van de openbare ruimte. De kosten voor preventieve 
en curatieve bestrijding variëren per jaar en liggen rond de € 200.000 per jaar.  
 

 

Programma Cultuur en Cultureel erfgoed 
 

 Webpagina: 154 Pagina boekwerk: 63 
 
Vraag 
Kunt u een overzicht geven vanuit de voorgenomen bedragen in de Erfgoedstrategie welke bij de voorliggende 
begroting wel worden voorgesteld en welke zijn vervallen / niet zijn opgenomen? 
 
Antwoord 
Opgenomen zijn de volgende bedragen:  
1. De bedragen voor de wettelijke taken exclusief het instellen van een subsidieregeling voor monumenten. 
2. De bedragen voor de vervolgstappen van het data op orde traject binnen het archeologisch bedrijf.  
3. De bedragen voor de erfgoedaanjager. 
4. De bedragen voor het opstellen van een Limes Masterplan.  
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 Webpagina: 161 Pagina boekwerk:  
Het subsidiebudget media is tav 2019 nagenoeg ongewijzigd (indexering).  
 
Vraag 
Kunt u een vier jaren specificatie geven van het subsidiebudget  Media 61392? 
 
Antwoord 
Op de post Media (61392) staat een bedrag geraamd van € 354.000.Van deze post wordt de bijdrage aan de 
regionale omroep RN7 betaald. Eind 2019 is besloten dat per 1 juli 2020 gestopt wordt met de tijdelijke 
aanvullende subsidie. Deze subsidie was bedoeld om een streekomroep te vormen. Nu de streekvorming is 
afgerond, is opnieuw bekeken wat iedere gemeente aan de streekomroep gaat bijdragen. Eind 2019 zijn daar in 
streekverband afspraken over gemaakt. Iedere gemeente draagt het bedrag bij dat landelijk bepaald is op € 
1,32 per huishouden. Voor de gemeente Nijmegen komt daar een aanvullend bedrag bij van € 35.000 voor het in 
dienst nemen van een voormalige ID-medewerker. Mede op basis van de motie: “Maak RN7 niet van streek” zijn 
we voornemens om in 2020  hetzelfde bedrag als voorgaande jaren (€ 311.517) aan subsidie te verlenen. Met 
ingang van 2021 gaat het bedrag terug naar € 165.914 (het basis bedrag van € 130.914 + € 35.000). In november 
2020 wordt over de subsidie voor 2020, 2021 en 2022 een besluit genomen. Deze insteek is besproken met RN7. 
Bij het collegebesluit over de subsidie, wordt ook besloten het restantbudget op de post Media over te hevelen. 
Deze middelen zijn nodig om de kosten te dekken van de subsidieregeling Cultuur Nijmegen, die in januari 2020 
is vastgesteld. Het gaat om de subsidieregeling voor de meerjarige culturele programma’s, culturele projecten, 
cultuurscout, amateursubsidies, de basis en infrastructuur & overige. 
 

 

 Webpagina: 150 Pagina boekwerk: 60 
Voor het jaar 220 was voor 75 jaar Vrijheid een eenmalige subsidie opgenomen van € 295.000. De coronacrisis 
heeft echter veel veranderd aan de uitvoering van wat een bijzonder jaar had moeten zijn. In de stadsbegroting 
van vorig jaar stond op pagina 196 stond een incidenteel bedrag genoemd voor 75 jaar vrijheid voor 2020 
aanvullende middelen van € 150.000,-    
 
Vraag 
Heeft de coronacrisis (bijv. het annuleren van herdenkingen/evenementen) invloed gehad op de werkelijk 
uitgekeerde hoogte van de subsidie en met name op de aanvullende middelen? En zo ja wat zijn dan de 
verschillen? 
 
Antwoord 
Veel van de Nijmeegse activiteiten in het kader van 75 jaar Vrijheid vonden plaats vóór de coronacrisis. De 
Sunset March 2019 (incl. festival bij NYMA), het Free Future Festival en de herdenking van het bombardement bij 
de schommel zijn daar voorbeelden van. Veel gesubsidieerde activiteiten zijn ook al georganiseerd.  
 
Een paar subsidies en uitgaven zijn nog niet gedaan. Die blijven over en hevelen wij over naar 2021 om de 
activiteiten daarin alsnog plaats te laten vinden. Dat is afgestemd met de provincie Gelderland, die het 
herdenkingsjaar met een jaar verlengd heeft. Het gaat dan onder ander om de herdenking van de operatie 
Faust, de Tour de Waal en extra relatief kleine activiteiten in het kader van 4 en 5 mei. 
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 Webpagina:  Pagina boekwerk:  
 
Vraag 
Waarom wordt er niet aan de zwaktes van het cultuurhistorisch beleid gewerkt zoals deze worden beschreven 
door 2 onderzoeken? 
 
Antwoord 
In Blueyard wordt een aantal zwaktes beschreven over de presentatie van erfgoed in Nijmegen. In de 
Erfgoedstrategie formuleren we het antwoord op deze zwaktes. Met de begroting 2021 geven we onze 
prioriteiten daarbinnen aan, en geven we aan waarin we investeren. In dat opzicht zijn we van mening dat we 
op dit moment werken aan de geconstateerde problemen.  
 

 

 Webpagina: 154 Pagina boekwerk: 63 
‘Impuls aan de culturele sector in 2021 en 2022. 0,12 miljoen euro als investering in de Cultuur Academie in het 
opleiden van mensen werkzaam in de sector.’ 
 
Vraag 
is dit om mensen om te scholen naar ander werk (lees: buiten de culturele sector) of om mobiliteit binnen de 
sector te bewerkstelligen? 
 
Antwoord 
De Cultuur Academie is opgericht om te voldoen aan de behoefte naar sectorspecifieke opleidingen voor de 
cultuursector. Dit bevordert de interne mobiliteit in de sector. Het is aannemelijk dat dit ook de externe 
mobiliteit bevordert. Dit kan betekenen dat werknemers doorstromen naar een andere bedrijfssector.  
 

 

 Webpagina: 150 Pagina boekwerk: 61 
‘In de cultuurvisie Groei hebben we afgesproken om een onderzoek te starten naar de kansen die het koppelen 
van cultuur aan erfgoed kan bieden. Inmiddels is de erfgoedstrategie vastgesteld. Om effectief te kunnen sturen 
via beleid, werken we aan een betere synergie door afstemming tussen cultuur en erfgoed. Het gaat 
bijvoorbeeld om sturing op De Bastei.’ 
 
Vraag 
wat wordt hier bedoeld met ‘sturing’ en tot welk resultaat dient die sturing te leiden? 
 
Antwoord 
Binnen programma Cultuur en Cultureel Erfgoed dragen instellingen soms bij aan meerdere doelstellingen. Een 
organisatie als De Bastei kan bijdragen aan een culturele doelstelling of een erfgoeddoelstellingen. In dit 
specifieke geval zelfs ook aan een doelstelling uit programma Openbare ruimte (duurzaamheid, natuur- en 
milieueducatie, operatie Steenbreek) of Economie en Toerisme (citymarketing). Uiteindelijk willen we deze 
organisaties integraal aansturen en niet vanuit één deelaspect. Deze sturing moet integraal en duidelijk zijn.  
 
We zien dat er in de stad veel voordelen zijn te behalen bij samenwerking tussen verschillende 
erfgoedinstellingen, zoals ook beschreven wordt in de Erfgoedstrategie. Dat instellingen bijvoorbeeld beter 
afstemmen over programmering en tentoonstellingen, en hier meer gezamenlijkheid in uitstralen. Daarom 
denken wij ook dat het verstandig is een erfgoedaanjager aan te stellen die de opdracht krijgt hier op te sturen 
zodat er in goede samenwerking tussen partijen in het veld mooie initiatieven ontstaan. In combinatie met 
meer integrale aansturing zou dit positieve resultaten moeten hebben (sterkere profilering, meer 
samenwerking, evt. zaken als gezamenlijke marketing en activiteiten, etc.) 
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 Webpagina: 154 Pagina boekwerk: 63 
Bij ‘veranderingen’ in de begroting staat een post van -77 (x1000) voor ‘diverse culturele panden’. 
 
Vraag 
Welke panden en waartoe dient de post concreet, onderhoud? 
 
Antwoord 
Dit betreft een claim van € 77.000 structureel i.v.m. hogere OZB belastingen van diverse panden en het  
onderhoud  aan de trekkenwand van de Schouwburg. 
 
 

 

 Webpagina: 150 Pagina boekwerk: 61 
“Zo vervangen we de trekkenwand van de Schouwburg in 2021. Het gebouw van de schouwburg stamt uit 1961 
en kent acute problemen met betrekking tot gebouwgebonden en theatertechnische installaties, achterstallig 
onderhoud en logistieke knelpunten. De trekkenwand is fase I van het masterplan Renovatie Schouwburg. Fase 
II gaat over de verbouwing en renovatie van het gehele pand. Deze fase werken we verder uit in diverse 
scenario’sWe gaan daarbij nadrukkelijk onderzoeken of het mogelijk is delen van de renovatie naar voren te 
halen.” 
 
Vraag 
Hoe ziet de planning van de renovatie er nu uit? Welke delen kunnen naar voren gehaald worden? Wanneer 
stond de renovatie van de trekkenwand op de planning? 
 
Antwoord 
Het vervangen van de trekkenwand staat gepland voor de periode 1 juni – 31 augustus 2021. Daar is een bedrag 
van 3,5 miljoen euro voor gereserveerd.  Voor fase 2 worden vooralsnog alleen de Arbo-technische 
aanpassingen gerealiseerd. Hiervoor is 1 miljoen euro gereserveerd. 
Voor de totale renovatie moeten op basis van het masterplan nog scenario's worden ontwikkeld. De planning 
van de totale renovatie is onzeker. Een en ander is immers afhankelijk van de beschikbare financiële middelen. 
 

 

 Webpagina: 150 Pagina boekwerk: 61 
Nieuwe werkwijze toekennen subsidies evalueren Vanaf 2020 beoordeelt een externe adviescommissie onze 
cultuursubsidies. We gaan de werkwijze evalueren en nemen verbeterpunten mee naar de uitvoering in de 
toekomst. 
 
Vraag 
Wat is de verwachte besparing van deze maatregel en heeft deze commissie een mandaat in het 
wijzigen/toekennen/afwijzen van subsidies? 
 
Antwoord 
Het instellen van een adviescommissie is geen besparingsmaatregel. Het is bedoeld om de subsidieaanvragen 
op artistieke kwaliteit te laten beoordelen. Kwaliteit is 1 van de speerpunten van de cultuurvisie Groei. De 
adviescommissie geeft een advies aan het college. In het advies staat per aanvraag aangegeven of zij in 
aanmerking komen voor een subsidie of niet. Op basis van het advies besluit  het college over de toekenning 
van de subsidie. Op 7 juli 2020 is op basis van het adviesrapport “Smaakt naar meer!”, het besluit genomen om 
meerdere subsidies te verlenen. 
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 Webpagina:  Pagina boekwerk: 
Investeren in onze kerntaken De eerste opgave van de erfgoedstrategie is 'bescherming en instandhouding'. 
Nijmegen is de oudste stad van Nederland en er zijn veel ruimtelijke ontwikkelingen. Door te investeren in 
capaciteit voor onze wettelijke taken, faciliteren we deze ontwikkelingen beter (geen dubbele onderzoeken, 
snellere procesvoortgang in projecten) en gaan we beter om met de erfgoedwaarden in de stad. Door de 
Erfgoedverordening vast te stellen en door de archeologische beleidskaart en de cultuurhistorische 
beleidskaart te actualiseren zijn we klaar voor de invoering van de Omgevingswet. 
 
Vraag 
IS deze post vorig jaar niet juist wegbezuinigd onder de post regio archelogie, en zo nee wat is het verschil 
hierin? 
 
Antwoord 
Nee. Dit is iets anders. Met de regioarcheologie gaven we als gemeente Nijmegen invulling aan de rol van 
bevoegd gezag voor een aantal gemeenten in het Rijk van Nijmegen. Dit kostte ons jaarlijks geld omdat de 
kosten hoger waren dan de inkomsten. De begrote bedragen voor de kerntaken betreffen activiteiten voor de 
gemeente Nijmegen zelf op het gebied van archeologie en monumenten.  
 

 

  



34 
 

Programma Sport 
 

 Webpagina: 168 Pagina boekwerk: 67 
 
Vraag 
In het financieel overzicht ambities staan baten en lasten voor inclusief sporten opgenomen.  
Welke activiteiten worden hieronder uitgevoerd? 
Hoeveel kost het initiatief Uniek Sporten en op welke wijze wordt dit meerjarig gefinancierd? 
 
Antwoord 
Inclusief sporten richt zich op sportstimulering onder specifieke doelgroepen als jeugd, senioren en de kwetsbaren in 
onze Nijmeegse samenleving. Inzet verloopt via Sportbedrijf van de gemeente Nijmegen. Doel is een leven lang sporten 
en bewegen op zijn/haar niveau. We werken samen met diverse partners in de stad als sportaanbieders, organisatoren 
van sportevenementen, onderwijs en gemeentelijke programma’s die zich richten tot een gezonde leefstijl. Om de 
doelstellingen voor inclusief sporten te behalen, voeren we o.a. de volgende activiteiten uit (greep uit het totaal): 
 

- Beweegadviesgesprekken om toeleiding naar (structureel) sport- en beweegaanbod te realiseren; 
- Verenigingsondersteuning rondom aanbod specifieke, kwetsbare doelgroep (zoals migranten, mensen met 

een beperking, senioren); 
- Stimuleren en ondersteunen van breed motorisch opleiden van jeugd door verenigingen; 
- Stimuleren van specifieke doelgroepen tot sport- en bewegen via doelgericht programma’s zoals Beweeg je 

Fit, NEC-United en (on)beperkt Sporten (in Dukenburg en Lindenholt). 
- Realisatie beweegroutes waar je coördinatie, kracht en conditie kunt trainen (kwiek, fit-beweegroutes en 

ommetjes); 
- Stimulering migrantendoelgroep om sport- en beweegparticipatie te verhogen; 
- Sportstimuleringssubsidies voor ontwikkeling van nieuw sportaanbod zoals aanbod voor mensen met een 

beperking en/of (jonge) allochtone vrouwen; 
- Waarderingssubsidies voor begeleiding van trainingsuren speciale doelgroepen zoals het aanbod van 

Stichting Koprol; 
- Stichting Leergeld (zwemfonds) voor kinderen uit minimagezinnen om zwemdiploma A te behalen; 
- Sportstimulering onder mensen met een beperking via het sportservicepunt Uniek Sporten. Dit is het 

regionaal samenwerkingsverband (Nijmegen, Beuningen, Berg en Dal, Wijchen, Heumen en Mook en 
Middelaar) dat aanbod voor mensen met een beperking bevordert. Voorbeeld is het N.E.C. Parateam in 
samenwerking met N.E.C. Maatschappelijk, Sint Maartenskliniek en Stichting Koprol en het assistent 
trainerschap Speciaal Voetbal waarbij jongeren met LVB worden opgeleid tot assistent trainer; 

 
De inzet op Uniek Sporten verloopt via de werkzaamheden van de sportconsulent en valt daarmee binnen de uitvoering 
van het sportbeleid. Voor de kosten die worden gemaakt is dus financiering beschikbaar vanuit programma Sport – de 
kosten worden daarmee gedekt uit eigen middelen. De kosten van de inzet om Uniek Sporten vorm te geven in de 
regiogemeentes wordt door de deelnemende gemeenten gezamenlijk gedragen. Hiervoor zijn meerjarige 
samenwerkingsovereenkomsten aangegaan. 
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 Webpagina: 202 Pagina boekwerk: 85 
 
Vraag 
In de begroting staat de Sporthal Plus voor een bedrag van 11.968 miljoen als investering. In de brief van het 
college aan de raad van 23 oktober 2018 (VA20,18.0001344) staat dat 10,5 mio bestemd is voor de sporthal en 1 
mio voor de grondkosten.  
 
Voor welk bedrag is de sporthal nu aanbesteed?  
Voor welk deel is de investering bestemd voor de sport en voor welk deel voor de omringende accommodaties? 
Waarom komen deze omringende accommodaties ten laste van het budget voor sport?? 
 
Antwoord 
Aanbesteding van de sporthal heeft plaatsgevonden. Oplevering staat gepland voor de zomer van 2022. Het 
college heeft 28 mei 2019 ingestemd met het beschikbaar stellen van € 11.967.000 als investering. 
Deze investering is in zijn geheel bedoeld voor het sportgedeelte van de sporthal. 
 
De bouw van de sporthal wordt gecombineerd met de realisatie van een Gezondheidsplein waarin ook STIP en 
Sociaal Wijkteam zullen worden gehuisvest. De investering die met de realisatie van het Gezondsheidsplein is 
gemoeid komt ten laste van de gebruikers van dit deel van het pand. 
 

 
 

Programma Financiën 
 

 Webpagina: 183 Pagina boekwerk: 72 
 
Vraag 
Waarom wordt bij de benchmark ook Nijmegen meegenomen terwijl eigenlijk Nijmegen wordt vergeleken met 
een gemiddelde benchmark van andere steden? 
 
Antwoord 
Het wel of niet meenemen van het cijfer van Nijmegen in de berekening van het gemiddelde levert geen andere 
inzichten op. Wel zal het verschil met het gemiddelde iets minder zijn wanneer Nijmegen in de berekening 
wordt meegenomen. 
Er liggen dan ook geen principiële overwegingen aan ten grondslag bij het  meenemen van de cijfers van 
Nijmegen in de berekening van het gemiddelde van de benchmarksteden bij de indicatoren. 
 

 
 

Paragraaf investeringen 
 

 Webpagina: 201 Pagina boekwerk: 81 
 
Vraag 
Om de fietskwaliteit te verbeteren of tenminste op peil te houden is in totaal 10 miljoen euro nodig voor de 
periode 2021 tot en met 2025, uitgesmeerd in delen van 2 miljoen euro per jaar. 
Kunt u aangeven wat u precies wilt gaan verbeteren of op peil wilt houden? Wat gaat u doen met 10 miljoen? 
 
Antwoord 
In mei 2020 heeft het college de raad hierover geïnformeerd, met de brief programmering fiets 2021-2025. In de 
brief worden diverse potentiële fietsprojecten genoemd waaraan wij dit budget willen besteden. In deze brief 
staat ook vermeld welk aandeel subsidie we verwachten van de provincie Gelderland.   
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 Webpagina: 201 Pagina boekwerk: 80 
Vervanging toezichtcamera's 
Gelet op het inmiddels duurzame karakter van cameratoezicht op deze plaatsen, moeten we rekening houden 
met regelmatig terugkerende investeringskosten in verband met vervanging van afgeschreven apparatuur en 
bijbehorende technologische vernieuwingen. Het gaat om een vierjaarlijks investeringsbedrag van 75.000 euro 
voor vervanging van alle bestaande toezichtcamerasystemen. De bijbehorende exploitatielasten voor 
onderhoud en beheer bedragen jaarlijks circa 15.000 euro. Uitstel van deze investering is onverstandig gezien 
het risico van uitval van de bestaande camerasystemen. 
 
Vraag 
Om hoeveel camera’s gaat dit in totaal en hoeveel vallen er hiervan uit (>4uur) per jaar. 
 
Antwoord 
We hebben 3 locaties met cameratoezicht (Stationstunnel, Kronenburgerpark en omgeving Vlaamsegas), in 
totaal 15 camera’s. Afschrijvingsduur is 2 jaar. Camera’s gaan wel langer mee, maar worden dan sneller 
storingsgevoelig. Bij uitval wordt zo snel mogelijk geacteerd, maar er gaat tijd overheen voor een monteur ter 
plaatse is. Meestal kan het binnen 24 uur worden opgelost. Moet de camera worden vervangen, dan kan het 
langer duren. Het aantal storingen en de duur ervan registreren we niet. 
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